
سازه های بدون زیرساخت!

 این پدیده جدیدی نیست که از آغاز دوران مشروطیت 
به چالشــی بزرگ برای کشور ایران تبدیل و اگرچه در 
ســال ۱۳۵۸ و بحبوحه تالو انقاب اســامی متحول 
شد اما در ادامه و بخصوص پس از سپری شدن دوران 
دفاع مقــدس بازهم در مقاطعــی همچنان یک پایش 
می لنگید زیرا شوراهای اسامی این چالش را مضاعف 
کردند تا علی رغم همه معضات، اکثریت اعضای آن را 
چهره های مثبت و خدمتگزار بی ادعا طی شــش دوره 

چهارساله تشکیل دهند. 
درحالی که هنوز هم هستند حواشی و معدودی ناآشنا 
به قوانین و اصول این نهاد که به دلیل ضعف نظارت ها 
به راحتی بتوانند جای پای خود را محکم کنند تا نگاهی 
به اخبار رســانه ها طی دو دوره اخیر برای نمایش این 
نفوذها کافی باشد و قوه قضائیه را هم با چالش هایی در 
این زمینه مواجه ســازد و شاهد اخباری در این زمینه 
بودیم تا »عضو شورای شــهر مسجدسلیمان بازداشت 
شــود و شهردار بندر انزلی با حکم قضایی برکنار و سه 
نفر از اعضای شــورای شــهر هویزه تحت تعقیب قرار 
گیرند« که این موارد قســمتی از انبوه خبرها پیرامون 
دستگاه خدمت رسان شــهرداری ها پیرامون شورهای 
اســامی بالادســتی آن هاست؛ اما پاشــنه آشیل این 
اتفاقات کجــای این پازل جا خوش کــرده که هرروز 

تازه تر از تازه تری می رسد؟ 
آیــا قوانیــن موجود بــرای خدمات شــهری ناقص و 
نارساست که شوراهای اســامی که دست بازتری در 
تصویب مقررات دارند، اگرچه باید آنچه از فیلترشــان 
می گذرد مر قوانین و مطابق مصوبات مجلس شــورای 
اســامی باشــد اما می بینیم که آنچه در شهرداری ها 
می گذرد اغلب فراتر از قوانین و مقرراتی اســت که در 
دستگاه های دولتی جاری و ساری است و شاید همین 
مسئله پاشــنه آشیل دســتگاه خدمات شهری کشور 
است. مهیار خلیلی، پژوهشگر حقوق عامه، معتقد است 
»دموکراسی را حاکمیت اراده مردم تعریف می کنند و 
اگر بخواهیم تبارشناســی آن را از زمان ارســطو انجام 
دهیم، به حکومت مردم برای مردم دموکراســی گفته 
می شــود. یکی از مســائلی که باید موردتوجه باشــد، 
شــرایط انتخاب شوندگان اســت؛ یعنی فردی که قرار 
اســت یک سمتی را بگیرد باید چه ویژگی هایی داشته 
باشــد، مثاً فکر می کنم در قانون داریم برای شهردار 
باید حدود ۱۰ سال ســابقه کار اجرایی در یک رده ای 
داشته باشــد و اگر قانون مدیریت خدمات کشوری را 
نیز نگاه کنید برای برخی از ســمت های کشوری یک 
ویژگی هایــی را تعیین کرده اســت؛ یعنی حتی برای 
ســمت های انتصابی نیز شرایطی را معلوم کرده ولی از 
طرف دیگر برخی از ســمت ها انتخابی هســتند. شاید 
شــهرداران هم برخی از شرایط انتخاب را داشته باشد، 
ولــی کاً می توان آن را انتصابی محســوب کرد، چون 
توسط اعضای شورای شهر معرفی و انتخاب می شوند. 
در اینجا نکته مهم این اســت که باید شرایط انتخاب 
شــوندگان را اصاح کنیم و بگوییم افــرادی که وارد 
شــورا می شــوند، چون برای ما حائز اهمیت هســتند 
بایــد ویژگی هایی را که یک حکمرانی خوب لازم دارد، 
داشته باشــند. رکن دوم نیز گام نظارتی است ما باید 
بــازوی نظارتی را بعد از انتخاب شــدن اعضا داشــته 
باشیم و به درستی آن را انجام دهیم. پس شما هم باید 
شــرایطی برای انتخاب شوندگان داشته باشید و هم بر 
انتخاب شدگان نظارت داشته باشید. موضوع بعدی که 
تکلیف آن معلوم نیست، اینکه آیا شورای شهر جایگاه 
قانون گذاری دارد یا نــدارد و اگر صاحیت قانون گذار 
را برای شــورای شــهر قائل شــویم، پس چه جایگاه 
قانون گذاری برای مجلس باید قائل باشیم؛ یعنی این دو 
در راستای هم هستند، مقابل همدیگر قرار می گیرند، 
عمــوم و خصوص مطلق یکدیگر هســتند یا من وجه. 
همه این ها مسائلی است که باید در گام بعدی مشخص 
شود متأسفانه در شهر های کوچک الان قانون به شکل 
واضح و آشــکار برای آن ها تبیین نشده که اختیار خود 
را بدانند. نماینده مجلس باید در حوزه تقنین کار انجام 
دهد، کارش تقنینی و نظارتی اســت هرچند در مورد 
نظارت هم برخی ان قلــت دارند. بعضی ها معتقدند که 
مجلس شأن قانون گذاری و نظارت دارد، ولی در برخی 
اســتان ها نمایندگان مجلس در مسائل اجرایی دخالت 
می کننــد که خود حضرت آقا هــم صحبت کردند که 

نمایندگان در انتصابات ورود نکنند. 
نماینده وقتی که در یک انتصاب که وظیفه اش نیســت 
دخالت می کند شورای شهر هم می آید در مورد مسائل 
قانون گذاری صحبت می کند. هم نظارت قبل انتخابات 
و هم بعد از انتخابات را شــورای نگهبــان انجام دهد 
وگرنه اگر آن را به نهاد های مختلف بســپاریم، همین 
می شــود که یکی از نهاد هــای ناظر نامــه می زند به 
اعضای یک شــورای شــهر بعدازاینکه شهردار انتخاب 
شــد و می گوید الان بعد از دو ســال که از شهرداری 
فرد گذشته، محرز شــده که صاحیت ندارد بعد یکی 
دو نفر از اعضای شــورا نظر حقوقی داده اند که جایگاه 
نظارتی نهاد های ناظر نظارت اســتطاعی است؛ یعنی 
فقط می توانند ما را مطلع کنند و اســتصوابی نیستند 
که بگویند این فرد را عوض کن، ولی شــورای نگهبان 

نظارت استصوابی دارد.« 
شاید مصلحت باشد قبل از ورود به انتخابات دوره هفتم 
شوراهای اسامی که زمان چندانی به انجام آن نمانده 
نیاز باشــد تا شــورای نگهبان به این مسئله ورود پیدا 
کند و شــرایط انتخاب شوندگان در شوراهای اسامی 
شهر و روســتا را بازخوانی و بازنویســی و ابرام نموده 
تا تکلیف آن توســط قانون گذار معلوم شــود زیرا این 
شورای نگهبان است که در هر استان دفاتر نمایندگی 
دارد و این دفاتر گام های اولیه ای هســتند که کارهای 
مجلس را انجام می دهند و برای شــورای اسامی شهر 
نیز می توانند ایده هایی داشــته باشند و به همین دلیل 
مانعی برای شورای نگهبان وجود ندارد تا ورود کند که 
در دوره های بعد حداقل بعضی انتخاب ها برای شهردار 
شدن مبنای لازم را به دست اورد تا این تشکل ها بعد از 
مدت ها تازه متوجه نشوند شهرداری صاحیت نداشته 
و از همان اول بی قانونی شــده اســت و یا در بعضی از 
اســتان ها مدیران هنــوز مناطق چندگانه شــهرداری 
شناخته می شــوند درحالی که تعدادی از کان شهرها 
نواحی شــهرداری توســط مدیــران اداره و همه این 
مســئولیت ســنگین در برابر چند میلیون جمعیت به 

عهده یک فرد به نام شهردار است!

بی توجهی تا کی؟!

رئیــس جمهور ضمن تاکید بر راهبرد جمهوری اســامی 
ایــران مبنی بر تبدیل مرزهــای امنیتی به مرزهای امن و 
اقتصادی، توسعه بازارچه های مرزی و همکاری ها در بخش 
انرژی با پاکستان را از راه های تحقق این راهبرد دانست و 
بر فعالیت بیشــتر هر دو کشور برای تسریع در تحقق این 

امر تاکید کرد.
ســید ابراهیم رئیســی دیروز در دیدار ژنرال »سید عاصم 
منیر« فرمانده ارتش پاکســتان، ضمن تاکیــد بر راهبرد 
جمهوری اســامی ایران مبنی بر تبدیل مرزهای امنیتی 
به مرزهای امن و اقتصادی، توســعه بازارچه های مرزی و 
همکاری ها در بخش انرژی را از راه های تحقق این راهبرد 
دانســت و بر فعالیت بیشــتر هر دو کشور برای تسریع در 
تحقــق این امــر تاکید کرد. رئیس جمهور بــا بیان اینکه 
تقویت روابط با کشــورهای همســایه، همســو و مسلمان 

از اولویت های سیاســت خارجی جمهوری اســامی ایران 
اســت، به اراده جدی دو کشور برای گسترش روابط اشاره 
کرد و افزود: تســریع در اجــرای توافقات فیمابین موجب 

ارتقای بیش از پیش همکاری های اقتصادی و تجاری ایران 
و پاکســتان و به تبع آن ارتقای ســطح روابط سیاسی دو 
همســایه خواهد شد. رئیســی همچنین با اشاره به تاش 

دشــمنان برای ایجاد اختال در روابط کشورهای منطقه، 
بــر تقویت همکاری هــا و تعامات دوجانبــه و منطقه ای 
بــا اســتفاده از فرصت هــا و زمینه های موجــود و تبادل 

ظرفیت های متقابل تاکید کرد.
ژنرال »سیدعاصم منیر« فرمانده ارتش پاکستان نیز در این 
دیدار با تجلیل از سیاست جمهوری اسامی ایران مبنی بر 
تقویت روابط با همسایگان بخصوص پاکستان آن را فرصتی 
بسیار با ارزش برای جهان اسام دانست. وی با اشاره به مرز 
مشترک طولانی دو کشور و ظرفیت بالای تبادلات مرزی، 
گســترش تعامات اقتصادی و تجاری و مرزی دو کشــور 
را موجب ارتقای شــرایط امنیتی دانســت و اظهار داشت: 
توافقــات خوبی برای افزایش ســطح امنیــت در مرزهای 
مشترک حاصل شــده و تاش ما بر تسریع در اقدامات در 

حال انجام برای ایجاد امنیت پایدار متمرکز است.
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گزارش
رئیسی در دیدار فرمانده ارتش پاکستان: 

راهبرد ایران تبدیل مرزهای امنیتی به مرزهای امن و اقتصادی است

فرمانده نیروی پدافندهوایی ارتش، با حضور در منطقه پدافندهوایی شمال غرب، 
از بخش های مختلف این یگان بازدید کرد.

به گزارش روابط عمومی ارتش، امیرســرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی 
پدافند هوایی ارتش با حضور در منطقه پدافندهوایی شــمال غرب، ضمن بازدید 
از بخش های مختلف، میــزان آمادگی رزمی و توان عملیاتی این یگان پدافندی 
را مــورد ارزیابی قرار داد. امیر ســرتیپ صباحی فرد دراین بازدید با اشــاره به 
شده اســت، اظهارکرد: امنیت جمهوری اســامی ایران بومی و درون زاست که اینکه گام های بلندی در مســیر دســت  یابی به قدرت بازدارندگی فعال برداشته 

نشــات گرفته از انگیزه، ایمان، اراده و خودباوری کارکنان نیروهای مسلح است.
وی، افزود: نیروهای مســلح کشورمان به ویژه پدافند همیشه در صحنه، در مورد 
امنیت و منافع ملی هرگز مماشــات نمی کنند چرا که خط قرمز نیروهای مسلح 
امنیت نظام و آرامش مردم اســت.  فرمانده نیــروی پدافند هوایی ارتش گفت: 
بااســتفاده از توان مهندســان و متخصصان داخلی، پیشــرفته ترین سامانه های 
دفاعی ضدموشــکی را تولید و در اختیار داریم که ســبب شده است جمهوری 

اسامی به عنوان یک قدرت منطقه ای در غرب آسیا مطرح شود.

امیر صباحی فرد:

 خط قرمز نیروهای مسلح 
امنیت نظام و آرامش مردم است

لایحه دو فوریتی تشکیل وزارت بازرگانی 
تصویب شد

نمایندگان مجلس شــورای اسامی به دو فوریت تشــکیل وزارت بازرگانی رأی 
مثبت دادند.

جلسه علنی مجلس بعد از دو هفته تعطیلی به ریاست محمد باقر قالیبف برگزار 
شد و بررسی لایحه تشکیل وزارت بازرگانی در دستور کار نمایندگان قرار گرفت.
در ابتدای این جلسه، رئیس مجلس در نطق پیش از دستور خود با تاکید بر اینکه 
مجلس شــورای اسامی مطالب بیانیه مشترک کشورهای حاشیه خلیج فارس و 
روســیه در خصوص جزایر سه گانه ایرانی را  قویا رد می کند، ادامه داد: تمامیت 
ارضی ایران با خون صدها هزار تن از پاک ترین و شــجاع ترین جوانان این آب و 
خاک حفظ شده است و ما در این خصوص با هیچ طرفی مماشات نمی کنیم. وی 
با اشاره به تایید طرح واردات خودروهای کارکرده از سوی شورای نگهبان گفت: 
همچنین تایید شــورای محترم نگهبان به طرح مجلس جهت واردات خودروی 
کارکرده، زمینه  رفع انحصار از بازار خودرو را فراهم کرد. خدا را شــاکر هســتیم 

که تصویب این قانون، در روزهای گذشته قیمت ها را در بازار خودرو شکست.
در بخش دیگری از این جلسه، ســید کاظم دلخوش در تذکری شفاهی خطاب 
به رئیس مجلس با طرح این پرســش که آیا وزیر کشــور باید در قبال مجلس 
شــورای اسامی پاســخگو باشــد یا نه؟ گفت: برخی به جای آنکه اصاح کنند 

تهدید می کنند.

محمد باقر قالیباف در پاســخ به تذکر وی با اشــاره به اینکه در بخشنامه اباغ 
شده بندهای ۲، ۴، ۶ و ۷ خاف قانون بود و با دستور وزیر اصاح شد، گفت: در 
صحبتی که روز جمعه با وزیر داشتم به ایشان تاکید کردم که فرصت رو به اتمام 
اســت و قول دادند تا ســریع تر تصمیم گیری کرده و به توافق برسند و کار انجام 
شــود. اگر این قول اجرایی نشــود بنده براساس آیین نامه در خدمت شما بوده و 

کار پیش خواهد رفت.
در ادامه جلسه علنی دیروز، کلیات لایحه دوفوریتی تشکیل وزارت بازرگانی مورد 
بررسی قرار گرفت و نمایندگان بعد از استماع نظرات موافقان و مخالفان، کلیات 
لایحه را بــا ۱۲۹ رای موافق، ۱۰۱ رای مخالف و ۴ رای ممتنع از مجموع ۲۳۸ 

نماینده حاضر در مجلس تصویب کردند.
در جریان بررســی کلیات این لایحه محمد دهقان معاون حقوقی رییس جمهور 
در صحن مجلس حاضر  شد و با بیان اینکه باید وزیر بازرگانی امکان دیپلماسی 
تجــاری اقتصــادی را فراهم کند، گفت: برای رونق اقتصــادی و تولید راهی جز 

حرکت به سمت کار تخصصی تجاری نداریم.
حســینعلی حاجی دلیگانی هم در تذکری شــفاهی  با اشاره به بند »الف« ماده 
۲۸ قانون برنامه ششــم توســعه بیان کرد: در این ماده بر کاهش حجم، اندازه و 
ساختار دســتگاه های اجرایی تاکید شده است قطعا ایجاد یک وزارتخانه یکی از 
مواردی اســت که حجم، ساختار و نیروی انســانی دولت را افزایش می دهد. در 
رای گیری پیرامون کلیات لایحه تشــکیل وزارت بازرگانی باید به این اصل توجه 
می شد و از آنجا که مغایر قانون برنامه ششم توسعه است باید دو سوم رای ماک 

قرار می گرفت.

رئیس مجلس در پاسخ به این تذکر با اشاره به اینکه در تبصره ۴ این لایحه آمده 
اســت که بدون هرگونه توسعه تشکیات و با استفاده از امکانات موجود باید این 
تفکیــک صورت بگیرد و در تبصره ماده ۲۸ قانون برنامه آمده اســت که انحال 
یا ادغام وزارتخانه ها مشمول نمی شود، افزود: بنابراین قرار نیست توسعه یافتگی 
صورت گیرد پس لایحه تشکیل وزارت بازرگانی مغایر برنامه ششم توسعه نبوده 

و نیازی به دو سوم آرا نداشت.
درتذکــری دیگر، محمد وحیدی عضو کمیســیون آمــوزش و تحقیقات گفت: 
تصویب کلیات لایحه تشــکیل وزارت بازرگانی، فرصتی برای دولت برای کنترل 

تورم و رفع مشکات ساختاری این حوزه است.
در حالی کلیات لایحه تشــکیل وزارت بازرگانی تصویب شد که موافقان، تشکیل 
این وزارتخانه را امری مهم و در راســتای کنترل و تنظیم گری بازار بیان کردند 
و در مقابل مخالفان، تفکیک وزارت صمت و تشــکیل وزارت بازرگانی را آدرس 

غلطی برای مهار تورم عنوان کردند.
در پــی پیگیری های نمایندگان مجلس در رابطه با اجرای افزایش ۴۰ درصدی 
مســتمری افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیســتی، عبدالرضا مصری نائب 
رئیس مجلس خطاب به سازمان برنامه و بودجه گفت:  مجلس شورای اسامی در 
قانون بودجه سال جاری مستمری افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی را 
۴۰ درصد افزایش داد اما در مبلغ پرداختی در فروردین ، اردیبهشت و خردادماه 
۲۰ درصد افزایش لحاظ شــده اســت. این اقدام ۱۰۰ درصــد غیرقانونی بوده و 
انتظار می رود در اولین پرداخت همه معوقات پرداخت شده و ۴۰ درصد افزایش 

اعمال شود.

امیر آشــتیانی در دیدار وزیر دفاع بولیوی از آمادگی ایران برای 
تامین نیازمندی های دفاعی این کشور خبر داد.

»ادمونــدو نوبیو آگیار« وزیردفاع دولت چنــد ملیتی بولیوی با 
حضور در ســتاد وزارت دفاع با امیر ســرتیپ آشتیانی وزیر دفاع 
 و پشــتیبانی نیروهای مســلح جمهوری اســامی ایــران دیدار 

و گفتگو کرد.
امیر سرتیپ آشــتیانی در این دیدار ضمن تبریک  پیشاپیش ۶ 
آگوســت)۱۵ مرداد ماه( روز استقال بولیوی که بعد از ۱۶ سال 
مبارزات اســتقال طلبانه بدســت آمده گفت: آمریکای لاتین و 
به ویژه کشــورهای انقابی و مســتقل آن، در سیاست خارجی و 
دفاعی جمهوری اســامی ایران اهمیــت ویژه ای دارد که روابط 
جمهوری اسامی ایران با کشورهای دوست و همسو در امریکای 
لاتین از جمله بولیوی نمونه ای از روابط میان کشورهای مستقل 
است. وزیر دفاع با اشاره به بیانات رهبر معظم انقاب در دیدار با 
رئیس جمهور ســابق بولیوی که فرموده بودند: "ایران از هر کس 
که مقابل زورگویی ایســتادگی کند حمایت می کند  و ما باید با 
تقویت اراده ها و افزایش همکاری ها، در مقابل این سیاســت سلطه 
جویانه ایســتادگی کنیم و لذا لــذا ظرفیت متعدد روابط بین دو 
کشــور می تواند در خدمت منافع ملتها و ایســتادگی در مقابل 
زورگویان قــرار بگیرد" افزود: قریب به دو دهــه برقراری روابط 
دیپلماتیــک، همکاری هــا و رایزنی های سیاســی، همکاری های 
آموزشــی، علمــی و فناورانه به ویژه در حوزه نانــو، ایجاد مراکز 
بهداشــتی و درمانی و همکاری در زمینه مبارزه با مواد مخدر و 
همینطور همکاری های دفاعی از جمله مناسبات رو به پیشرفت 
فی ما بین می باشند که البته می تواند توسعه بیشتری پیدا کند.
امیر سرتیپ آشــتیانی با بیان اینکه شاهد شکست سیاست های 
دوران یکنجانبــه گرایی هســتیم تصریح کــرد: جهان، در حال 
گذار به نظام بین المللی جدیدی اســت که در آن مجموعه ای از 
کشــورهای مستقل با همکاری یکدیگر به دنبال مشارکت بیشتر 

در عرصــه منطقه ای و جهانی هســتند  و در ایــن میان ایران و 
بولیوی به عنوان دو کشــور مســتقل و انقابی می توانند در دو 
جغرافیــای متفاوت به ایفای نقش بپردازند لذا اســتحکام روابط 

ایران و بولیوی یک الزام راهبردی است.
وزیر دفاع ضمن اشاره به دشمنان مشترک دو کشور اظهار داشت: 
هدف این دشــمنان، تضعیف و شکست دولت های مستقل است 
که در این راستا عقانیت حکم می کند  در برابر تهدیدات هوشیار 
و متحد باشیم. امیر ســرتیپ آشتیانی ضمن اعام آمادگی برای 
تامین نیازمندی های دفاعی و فناوری پیشــرفته جهت مقابله با 
تهدیدات اظهار داشت: معتقدیم تقویت مناسبات دفاعی دوجانبه، 

موجب افزایش قدرت بازدارندگی دولت بولیوی می شود.
»ادمونــدو نوبیو آگیار« وزیردفاع دولت بولیوی نیز در این دیدار 
بــا بیان اینکه ملت هایی که برای آزادی خود تاش می کنند باید 
به طرق و اشکال مختلف با یکدیگر متحد شوند گفت: این دیدار 
فرصــت تعمیق روابط برای اهداف مشــترک را برای دو کشــور 
بیشــتر خواهد کرد. وی با بیان اینکه انقاب اسامی برای ما یک 
الگو جهت رسیدن آزادی ملت ها به شمار می رود گفت: جمهوری 
اســامی ایران نمونه ای است که توانسته طی این سال ها نه تنها 
بــرای حفظ و آزادی ملت خود تاش کنــد بلکه با وجود تحریم 
های مختلف موفق شــده اســت در حوزه علم و فناوری به ویژه 

امنیت و حوزه دفاعی به موفقیت های قابل توجهی دست بیابد.
وی با اشــاره به انقابی که در این کشور از سال ۲۰۰۵ آغاز شد 
گفت: کشــور بولیوی تحت اصول فلســفی و ایدئولوژیک، اکنون 
یک کشور ضد نئو لیبرایستی، ضد استعماری و ضد سلطه است.

وزیر دفاع بولیوی با اشــاره به دســتاوردهای انقاب این کشور 
گفت: در طی این ۱۴ ســال گذشته توانستیم در حوزه اقتصادی، 
اجتماعی و رفاه ملی به موفقیت هایی دست یابیم و همچنین در 
زمینه مبــارزه با قاچاق مواد مخدر، امنیــت، حوزه های علمی و 

دفاعی با جمهوری اسامی ایران آماده همکاری هستیم.

امیر آشتیانی اعلام آمادگی کرد

تجهیز ارتش بولیوی با تسلیحات ایرانی 

فعال سیاســی اصولگرا گفت: پایداری که سهم ۵۰ درصدی می خواهد نخست عملکرد نمایندگانش 
را در مجلس فعلی ارائه کند و بگوید در ۳.۵ سال گذشته نمایندگان جبهه پایداری چه عملکردی از 

خود به جای گذاشتند و بعد دنبال سهم خواهی باشند.
فصل انتخابات مجلس دوازدهم کم کم از راه می رسد و گروه های سیاسی تاش می کنند تا در قالب 
ائتاف های انتخاباتی شانس خود را برای ورود به پارلمان افزایش دهند. علی یوسف پور در گفتگو با 
نامه نیوز درباره احتمال رسیدن اصولگرایان به ائتاف انتخاباتی گفت: اصولگرایان همچون دوره قبل 
باید به ائتاف برسند اما مشکل اساسی آن است که دوستان تدوینگر فهرست انتخاباتی بیشتر دنبال 
باندبازی، رفیق بازی و همشــهری بازی هســتند. وی افزود: بعد از گذشت سه سال و نیم از انتخابات 
مجلس یازدهم اگر از یک تهرانی درباره نمایندگان این حوزه انتخابیه ســئوال شــود به ندرت بتواند 
بیشتر از انگشتان یک دست را نام ببرد. آقایان در شهرهای بزرگ مثل تهران باید افرادی را برای قرار 

گرفتن در فهرست انتخاب کنند که سابقه وزارت دارند یا حداقل چند دوره نماینده بودند.
این فعال سیاسی اظهار کرد: نمایندگان شهرهای بزرگ به ویژه تهران همواره مثل لکوموتیو قطار عمل 
می کردند و پیشــران بودند اما در دوره یازدهم چنین ویژگی را شاهد نبودیم، نتیجه اش هم این می 
شــود که تصمیمات نادرســت گرفتند مثا در مصوبه واردات خودرو دیدیم که به خودروسازان مجوز 
واردات دادند، حال آنکه باید این موضوع به خود مردم واگذار می شد؛ وقتی هم از یک نماینده تهران 
علت چنین مصوبه ای را ســئوال کردم، او گفت »من در موضوع خودرو داخلی و خارجی دخالت نمی 
کنم«، در جواب گفتم »پس ایرانی ها باید با الاغ رفت و آمد کنند؟« وی افزود: گرچه شــاید مجلس 
یازدهم در خطوط کلی با نظام همراهی کرده باشند ولی در عملکرد، کارایی لازم را نداشتند چون در 
انتخاب نامزدهای فهرست انتخاباتی شایسته سالاری ماک نبود. معتقدم انتخابات نسبت به دوره قبل 
سخت تر می شود چون مردم دولت و مجلس را در یک جهت می دانند بنابراین دوستان باید به سمت 
وحدت پیش بروند و ثانیا افرادی را در فهرســت بگذارند که کارآمد و کاربلد باشند. متأسفانه در دوره 
یازدهم شاهد هستیم که فقط ۲۰ تا ۳۰ نماینده فعال هستند و از ۲۶۰ نماینده دیگر هیچ تحرکی را 

مشاهده نمی کنیم.
فعال سیاســی اصولگرا درباره درخواست پایداری برای کسب سهم ۵۰ درصدی از لیست تهران اظهار 
کرد: پایداری که ســهم ۵۰ درصدی می خواهد نخست عملکرد نمایندگانش را در مجلس فعلی ارائه 
کند و بگوید در ۳.۵ ســال گذشته نمایندگان جبهه پایداری چه عملکردی از خود به جای گذاشتند 

و بعد دنبال سهم خواهی باشند.

علی یوسف پور:

پایداری اول گزارش عملکرد بدهد 
بعد دنبال سهم 50درصدی باشد

 جرم انگاری مصادیق بدحجابی و کشف حجاب 
در کمیسیون قضایی مجلس

عضو کمیسیون قضایی مجلس از مصوبه این کمیسیون برای جرم انگاری مصادیق بدحجابی خبر داد.
لایحه عفاف و حجاب که چندی پیش در دســتورکار کمیســیون قضایی مجلس شورای اسامی قرار گرفته است، در 
جلســه امروز این کمیسیون مورد بررسی قرار گرفت و موادی از آن به تصویب رسید. حسینعلی حاجی دلیگانی ضمن 
اعــام این خبر، افزود: در جلســه امروز تا مــاده ۵ این لایحه مورد تصویب قرار گرفــت. وی اظهار کرد: طبق مصوبه 
کمیســیون، مصادیق بدحجابی و کشف حجاب هر یک مشــخص و بین ترویج بدحجابی، برهنگی و بی عفتی تفکیک 
قائل شــدیم.عضو کمیســیون قضایی مجلس خاطرنشان کرد: براساس مصوبه کمیســیون برای هریک از مصادق بالا، 

جرم انگاری صورت گرفت و متناسب با جرم، جریمه در نظر گرفته شد.

 لایحه اصلاح قانون سربازی 
در مراحل پایانی بررسی قرار دارد

نا ئب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسامی با بیان اینکه لایحه اصاح قانون سربازی 
در مراحل پایانی بررسی در کمیسیون قرار دارد، گفت:  باید نظر ستادکل نیروهای مسلح و سایر دستگاه های مرتبط با 

این لایحه را دریافت کنیم تا پس از جمع بندی نهایی، لایحه را به صحن ارسال کنیم.
شــهریار حیدری با اشــاره به آخرین وضعیت طرح اصاح قانون خدمت ســربازی گفت: کار بررســی اکثر بندهای 
لایحه اصاح قانون ســربازی در کمیسیون امنیت ملی به پایان رسیده اســت. وی افزود: هم اکنون باید نظر ستادکل 
 نیروهای مســلح و ســایر دســتگاه های مرتبط با این لایحه را دریافــت کنیم تا پس از جمع بنــدی نهایی، لایحه را 

به صحن ارسال کنیم. 

حسن روانشید


